

1843 (XXI). Petition from Mr. Joseph Ndzinga on behalf of the Ngoa-Ekélé Community (T/PET.5/862 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Joseph Ndzinga on behalf of the Ngoa-Ekélé Community concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that a stable situation for the Ngoa-Ekélé Community has now been established as a result of the judgement handed down by the Yaoundé Court in August 1957 and against which there has been no appeal.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1844 (XXI). Petition from Mr. Pierre Ndjock (T/PET.5/863)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Pierre Ndjock concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶⁰

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and suggests that he register his name with the Labour Exchange in order to obtain employment.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1845 (XXI). Petition from Cameroonian ex-servicemen (T/PET.5/864)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Cameroonian ex-servicemen concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶¹

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1846 (XXI). Petition from Mr. Jean Stamboldjis (T/PET.5/870)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Jean Stamboldjis concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶²

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that he is free to practise in the Territory and to reside there.

*884th meeting,
14 March 1958.*

⁵⁹ See T/PET.5/862 and Add.1, T/OBS.5/90, T/L.818.

⁶⁰ See T/PET.5/863, T/OBS.5/85, T/L.819.

⁶¹ See T/PET.5/864, T/OBS.5/85, T/L.819.

⁶² See T/PET.5/870, T/OBS.5/85, T/L.819.

1843 (XXI). Pétition de M. Joseph Ndzinga, au nom de la collectivité de Ngoa-Ekélé (T/PET.5/862 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Joseph Ndzinga, agissant au nom de la collectivité de Ngoa-Ekélé, concernant le Cameroun sous administration française⁵⁹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que la collectivité de Ngoa-Ekélé est maintenant réinstallée à la suite de l'arrêt rendu en août 1957 par le tribunal de Yaoundé et contre lequel il n'y a pas eu d'appel.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1844 (XXI). Pétition de M. Pierre Ndjock (T/PET.5/863)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Pierre Ndjock, concernant le Cameroun sous administration française⁶⁰,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et lui suggère de se faire inscrire à l'Office de la main-d'œuvre pour obtenir un emploi.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1845 (XXI). Pétition d'anciens combattants camerounais (T/PET.5/864)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition d'anciens combattants camerounais, concernant le Cameroun sous administration française⁶¹,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1846 (XXI). Pétition de M. Jean Stamboldjis (T/PET.5/870)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Jean Stamboldjis, concernant le Cameroun sous administration française⁶²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment qu'il est libre d'exercer sa profession dans le Territoire et d'y résider.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

⁵⁹ Voir T/PET.5/862 et Add.1, T/OBS.5/90, T/L.818.

⁶⁰ Voir T/PET.5/863, T/OBS.5/85, T/L.819.

⁶¹ Voir T/PET.5/864, T/OBS.5/85, T/L.819.

⁶² Voir T/PET.5/870, T/OBS.5/85, T/L.819.